
Protokół Nr LX/22 
z sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 20 maja 2022 roku 
 
 
Otwarcie obrad – 9.05 

Zamknięcie obrad – 9.34 

 
Ad. 1 

Obrady LX sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzyła Wiceprzewodnicząca RM witając 
osoby uczestniczące w sesji oraz poinformowała, że na podstawie art. 15zzx ust. 1 i 2 
ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z 
zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywoływanych nimi sytuacji kryzysowych powiedzenie odbywa się w trybie zdalnym, 
poprzez wideokonferencję w aplikacji Zoom. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że obrady są 
prawomocne - w sesji uczestniczy 13 radnych. 

Ad. 3 

Wiceprzewodnicząca RM - stwierdziła, że dzisiejsza sesja zwołana została zgodnie z 

zasadami określonymi w Statucie Gminy, w związku z czym stwierdziła prawidłowość jej 

zwołania. 

Ad. 4 

Wiceprzewodnicząca RM - przedstawiła porządek obrad sesji w dniu 20 maja 2022 r.: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji. 

4. Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wniesienia skargi  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na 

rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego   – DRUK NR 1 

b) wniesienia skargi  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na 

rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego  – DRUK NR 2 

c) wniesienia skargi  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na 

rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego  – DRUK NR 3 

d) wniesienia skargi  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na 

rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego   – DRUK NR 4 

e) wniesienia skargi  do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na 

rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego  – DRUK NR 5 

6. Zamknięcie sesji. 

Wiceprzewodnicząca RM - zapytała, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprawie zmiany 
przedstawionego porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 



Nikt nie zgłosił wniosku o zmianę porządku obrad. 

Burmistrz – poinformował, że do podjęcie uchwał jest spowodowane niespójnością w ocenie 
i orzecznictwie prawnym Wojewody Dolnośląskiego. W przeszłości uchwały o identycznym 
brzmieniu nie były opiniowane negatywnie, natomiast ostatnio podjęte uchwały już tak, w 
związku z czym zostanie wszczęte postępowanie przed Wojewódzkim Sądem 
Administracyjnym, aby sprawę jednoznacznie wyjaśnić i mieć pewność w dalszym 
postępowaniu. Zdaniem Burmistrza uchwały zostały podjęte zgodnie z prawem, bazując na 
wcześniejszym orzecznictwie Wojewody. O omówienie szczegółów Burmistrz poprosił 
Sekretarza Gminy Panią Joannę Rakowską. 

J. Rakowska – poinformowała, że w dniu 23 marca 2022 r. Rada Miejska podjęła 5 uchwał, 
które dotyczyły zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 21 kwietnia 
2022 r. Wojewoda wydał rozstrzygnięcie nadzorcze, w którym zarzucił podjęcie tych uchwał 
z istotnym naruszeniem przepisów prawa polegającym na podjęciu uchwał bez 
przeprowadzenia jakiejkolwiek procedury planistycznej. Sekretarz przypomniała, że zmiana 
w tych uchwałach dotyczyła zmiany stawki opłaty planistycznej z 30% na 5%. W listopadzie 
2021 r. Rada podjęła tożsamą uchwałę, która dotyczyła Ścinawki Średniej oraz części 
obrębu Ścinawki Górnej. Przed podjęciem tej uchwały zostały przeprowadzone konsultacje z 
Wydziałem Prawnym i Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego, który podzielał stanowisko Gminy, 
że nie ma konieczności przeprowadzania procedury planistycznej, dlatego rozstrzygnięcia 
nadzorcze były zaskoczeniem, ponieważ zmiany z marca są identyczne jak zmiana w 
uchwale z listopada. Została przeprowadzona analiza prawna rozstrzygnięć nadzorczych i po 
zapoznaniu się z dokumentami od Wojewody oraz po przeanalizowaniu wyroków sądu, które 
są w obrocie prawnym, Gmina nie podziela argumentacji i uważa że uchwały zostały podjęte 
w zgodzie z przepisami prawa i nie ma konieczności przeprowadzania procedury 
planistycznej, która jest nieuzasadniona ekonomicznie, a wprowadzone zmiany nie wpływają 
istotnie na zmianę treści miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, dlatego 
zasadnym jest wystąpienie ze skargą do WSA we Wrocławiu, aby Sąd orzekł w tej sytuacji. 
Na chwilę obecną w obrocie prawnym jest 1 uchwała ze stawką planistyczną 5% dla 
Ścinawki Średniej i części Ścinawki Górnej i pozostałe 5 uchwał, które z dniem doręczenia 
rozstrzygnięć nadzorczych nie skutkują, zatem pozostaje stawka 30%, więc w tym zakresie 
jest niejednorodność na terenie Gminy, dlatego Sekretarz poprosiła o podjęcie uchwał i 
wystąpienie do Sądu Administracyjnego.   

Wiceprzewodnicząca RM – w związku z problemami technicznymi ponownie sprawdziła 
obecność Radnych w obradach sesji za pośrednictwem aplikacji Zoom. Aktualna liczba 
radnych wynosi 12. 

Ad. 5 

DRUK NR 1 w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
we Wrocławiu na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego 

Wiceprzewodnicząca RM - zapytała czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie 

projektu uchwały DRUK NR 1. 

Nikt nie miał pytań. 

Wiceprzewodnicząca RM - stwierdziła kworum i zarządziła głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 12 radnych:    za - 12     przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 



Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 2 w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

we Wrocławiu na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego 

Wiceprzewodnicząca RM - zapytała czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie 

projektu uchwały DRUK NR 2. 

Nikt nie miał pytań. 

Wiceprzewodnicząca RM - stwierdziła kworum i zarządziła głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 12 radnych:    za - 12     przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 3 w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

we Wrocławiu na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego 

Wiceprzewodnicząca RM - zapytała czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie 

projektu uchwały DRUK NR 3. 

Nikt nie miał pytań. 

Wiceprzewodnicząca RM - stwierdziła kworum i zarządziła głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 12 radnych:    za - 12     przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 4 w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

we Wrocławiu na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego 

Wiceprzewodnicząca RM - zapytała czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie 

projektu uchwały DRUK NR 4. 

Nikt nie miał pytań. 

Wiceprzewodnicząca RM - stwierdziła kworum i zarządziła głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 



Głosowało 12 radnych:    za - 12     przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 

DRUK NR 5 w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

we Wrocławiu na rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego 

Wiceprzewodnicząca RM - zapytała czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie 

projektu uchwały DRUK NR 5. 

Nikt nie miał pytań. 

Wiceprzewodnicząca RM - stwierdziła kworum i zarządziła głosowanie nad uchwałą. 

Przystąpiono do głosowania: 

Głosowało 12 radnych:    za - 12     przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 

Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodnicząca RM stwierdziła, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta oraz 

oddała głos Burmistrzowi. 

Burmistrz – poinformował, że ruszył remont zalewu radkowskiego, który będzie dużym 

przedsięwzięciem, w którym pierwszym problemem okazała się niedrożność kanalizacji 

zrzutowej wody, którą udało się opanować dzięki firmie SONAR z Wrocławia. Niedrożność 

była spowodowana ilością śmieci, butelek, koszy na śmieci, znaków drogowych czy ławek, 

które zostały wrzucone do wody i zablokowały kanalizację. Przy okazji interwencji nurków 

została zrobiona dokładna inwentaryzacja całej inżynierii wodnej do zrzucania i napełniania 

zbiornika. Ważną informacją jest, że w przypadku awarii zasuwy głównej, całość wody z 

zalewu nie odpłynie z uwagi na studnie głębinowe, które to uniemożliwią. Burmistrz 

poinformował, że komentarze mieszkańców, iż podczas remontu nie są zachowywane 

zasady ochrony środowiska, spowodowały, że zastanie przeprowadzona kontrola 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska oraz, że spodziewa się wielu takich kontroli, 

ale cieszy się, że przetarg wygrała bardzo dobra firma CAKO, która w gminie budowała już 

dwa obiekty – wieżę widokową oraz taras widokowy. Kolejnym etapem prac nad zalewem, 

który gmina będzie musiała w przyszłości podjąć, będzie generalne posprzątanie niecki 

głównej ze znajdujących się w niej śmieci. Następnie Burmistrz poprosił Radę o wyrażenie 

zgody wymianę samochodu służbowego, ponieważ obecny jest bardzo dobry na krótkie 

trasy, natomiast podczas kilkugodzinnej jazdy jest uciążliwy. Poinformował, że po 

rozpoznaniu jest możliwość kupienia samochodu VW Golf z 2016 roku za 55 tys. zł, 

natomiast obecna Skoda zostanie sprzedana i została wyceniona przez biegłego na ok. 30 

tys. zł, więc z dopłata z budżetu do nowego samochodu będzie wynosiła ok. 30 tys. zł.  

Wiceprzewodnicząca RM – poprosiła Radnych o indywidualny kontakt z Burmistrzem w 

sprawie zakupu nowego samochodu służbowego. 



B. Sobczyńska – poparła pomysł wymiany samochodu oraz zapytała czy to prawda, że po 

otwarciu drogi w Ścinawce Średniej w stronę Słupca, będzie ona ponownie zamknięta z 

powodu remontu mostu na rzece Dzik. 

Burmistrz – odpowiedział, że most na rzece Dzik od dawna jest przygotowywany do 

remontu, lecz na chwilę obecną nie ma oficjalnego stanowiska ani informacji o rozpoczęciu 

remontu i zamknięciu drogi. 

Ad. 6 

Po wyczerpaniu porządku obrad Wiceprzewodnicząca RM zamknęła LX nadzwyczajną sesję 

Rady Miejskiej w Radkowie. 

 
 Protokołował:                   Wiceprzewodnicząca RM w Radkowie   

 

 Józef Strug                                   Alicja Surdyka-Strug 


